
ورزشی ـ اخبار كشور
صفحه 9

شنبه 22 خرداد 1395
5 رمضان 143۷ - شماره 21364

تاج: باید توقعات کی روش سریع رفع شود 

درخواست فدراسیون از دادستان تهران برای برخورد با فساد در فوتبال
سرویس ورزشی -

رئیس فدراسیون فوتبال می گوید از دادستان تهران 
خواســته با موضوع فســاد در فوتبال به صورت جدی 

برخورد شود. 
مهدی تاج در تازه ترین صحبت های خود با اشــاره به این 
موضوع که از دادســتان تهران خواسته که برای مبارزه با فساد 
در فوتبال مبارزه کند، اظهار داشــت: مســئله فساد در فوتبال 
بطور کلی مطرح شــده است. من از آقای دادستان خواستم که 
به این مسئله بطور کامل و جدی ورود کنند. ایشان به من گفت 
فعلا چیزی از کمیسیون اصل 90 به دست من نرسیده است. او 
فرد بســیار فوتبالی است و مطمئنا به این مسائل ورود خواهند 
کــرد. تا به امروز هم در این زمینه به فدراســیون فوتبال ورود 
کرده اند و بحث هایی مطرح شده است. البته باید بگویم بسیاری 
از مسائلی که مطرح می شود حرف و حدیث است اما وقتی بطور 
کلی موضوع بررسی شود، حرف و حدیث ها و مسائل غیرواقعی 

هم مشخص می شوند.
او درباره دلالیســم هم گفت: مســئله دلالیسم در فوتبال 
ایران وجود دارد. چند روز قبل امتحانی از ایجنت های رســمی 
برگزار کردیم و هر کسی دراین امتحان قبول شود ما به او مجوز 
می دهیم. هر کســی هم که بدون مجوز فعالیت کند از نظر ما 

غیرقانونی است و باید با آن برخورد شود.
رئیس فدراسیون فوتبال در بخش دیگری از صحبت هایش 
درباره بدهی های فدراسیون فوتبال هم گفت: 13 میلیارد و 400 
میلیون تومان بدهــی داریم. نزدیک 2 میلیون دلار هم از فیفا 
طلب داریم. سعی کرده ایم تکالیف مان را انجام دهیم و از همان 
ابتدا جلســه ای را با کی روش برگزار کردیم تا مشکلات برطرف 
شــود. ما هیچ بدهی  بابت پاداش های تیم ملی در حال حاضر 
نداریم. از بازی با گوام و ترکمنســتان و تا این بازی قرقیزستان 
پاداش های تیم ملی را پرداخت کردیم. کی روش در قراردادش 

آمده بود اگر سه ماه از مطالباتش پرداخت نشود می تواند برای 
هدایت تیم دیگری مذاکره کند، این در حالی بود که 9 ماه بود 
مطالباتش پرداخت نشــده بود. البته درباره بازی های تدارکاتی 
هم باید بگویم اگر یک مدیرعاملی در کارخانه ای بگوید از فردا 
می خواهم تولید کارخانه را افزایش بدهم عملی نیست. به همین 
دلیل این مثال را زدم تا بگویم که بازی تدارکاتی را از 6-7 ماه 
قبــل برنامه  ریزی می کردیم. الان نمی توانیم بگویم فردا با یک 

تیم بزرگ بازی می کنیم. 
تاج در ادامه در پاســخ به سوالی درباره انتخاب دبیرکل و 
رئیس سازمان لیگ گفت: ما باید برای بسیاری از پست ها مثل 
دبیرکل و ریاست ســازمان لیگ تصمیم گیری کنیم. بعضی  از 
پســت ها مثل کمیته اخلاق باید ترمیم شوند. بعضی جاها هم 

بحث تدوین مقررات مطرح اســت. من فکر می کنم ظرف یکی 
دو هفته آینده تکلیف همه این ها مشخص می شود. در انتخاب 

پست ها عجله نکردیم که بعدا پشیمان نشویم. 
رئیس فدراسیون فوتبال درباره اینکه آیا محمدرضا ساکت 
مشاور عالی رئیس فدراسیون شده و آیا وزارت ورزش در انتخاب 
دبیرکل دخالت می کند یا خیر؟ گفت: انتخاب دبیرکل در اختیار 
من است و به هیئت رییسه معرفی می کنم. اصلا وزارت ورزش 
در هیچ مطلبی دخالت نمی کند. اگر هیئت رئیســه به دبیرکل 
من رای داد انتخاب می شود اگر رای نیاورد باز هم فرد دیگری 
را معرفی می کنم. درباره آقای ســاکت بایــد بگویم به عنوان 
مشاور بنده در امر سرپرستی دفتر مجموعه مدیریت و پیگیری  
تیم های ملی فعالیت می کند. تا به امروز هم در پســتش موفق 

برای نخستین بار در کشور
پمپ هیدرولیک فرمان خودرو 

در کرج تولید شد
برای نخســتین بار در کشور، خط تولید انواع پمپ 
هیدرولیک فرمان خودروهای سواری در شهرک صنعتی 

بهارستان کرج گشایش یافت.
به گزارش ایرنا، ســرمایه اولیــه این خط تولید حدود 35 
میلیارد ریال و هزینه سرمایه در گردش آن 65 میلیارد ریال 

است.
با گشایش این خط از این پس پمپ های هیدرولیکی فرمان 
خودروهای پژو 405، پژو 206، رانا، دنا، سمند، پراید و تیبا در 

شهرک صنعتی بهارستان کرج تولید می شود.
نیروی انسانی پیش بینی شده برای این خط تولید حدود 
40 نفر اســت که در سه شــیفت کاری 2 هزار و 400 قطعه 

پمپ هیدرولیک فرمان در آن تولید می شود.
ظرفیــت تولید ماهانه این خط 60 هزار قطعه اســت که 
ســهم قابل توجهی در تولید پمپ هیدرولیک فرمان خودرو 

داخلی دارد.
نایب رئیس انجمن برنج:

قیمت برنج کاهش می یابد
نایب رئیس انجمن برنــج از کاهش قیمت برنج در 

روزهای آینده خبر داد.
علی  اکبریان با اشاره به  آغاز برداشت برنج تا 40 روز دیگر 
گفت: با نزدیک شدن به زمان برداشت برنج، قیمت این محصول 

نیز کاهش می یابد.
وی در گفت وگو با خبرنگار ایسنا در مازندران، درمورد قیمت 
برنج طارم در بازار گفت: قیمت برنج طارم چندی پیش کیلویی 
10 هزار تومان بود که ســیر نزولی به خود گرفت و امروز به 
کیلویی 9000 تومان رســیده است و با نزدیک شدن به زمان 
برداشت برنج، قیمت آن به کمتر از 9000 تومان کاهش می یابد.

وی تصریح کرد: تاکنون واردات برنج به صورت مدیریت شده 
صورت گرفته است که مورد تأیید انجمن برنج ایران است و از 

تیرماه به مدت پنج ماه واردات باید به طور کامل قطع شود.
اکبریان اظهار کرد: چندی پیش مدیرکل دفتر ساماندهی 
و توســعه تجارت وزارت جهاد کشــاورزی از نبود ســقف در 
واردات برنج ســخن گفت که هر فردی می تواند به هر میزانی 

برنج وارد کند.
وی تصریح کرد: این اظهارنظر نســنجیده موجب اعتراض 
شــدید تولیدکنندگان برنج داخلی شد. شدت اعتراض ها در 
همان ساعات اولیه موجب شد این اظهارنظر از سوی مسئولان 

وزارت جهاد کشاورزی تکذیب شود.
نایب رئیس انجمن برنج خاطرنشــان کرد: اظهارنظر این 
مســئول توسط وزارت جهاد کشــاورزی مدیریت نشد و این 
حاشیه به وجود آمده به مجلس شورای اسلامی نیز کشیده شد.

عمل کرده اســت. نباید بگذاریم آقای کــی روش انتظاراتش را 
اعلام کند و باید سعی کنیم توقعاتش را سریع برطرف کنیم.

او که در برنامه ورزش و مردم  حاضر شــده بود درباره عدم 
بــازی تیم ملی با تیم های بزرگ تصریح کــرد: بازی های یورو 
2016 و آمریــکای جنوبی آغاز شــده و تیم های بزرگ درگیر 
مسابقه ها هستند. اسپانیا با کره جنوبی بازی کرده که در ادامه 
میزبانــی خوبی در این زمینه  انجام داده بودند. کره جنوبی دو 
و نیم میلیون دلار به اســپانیا پول داده بود تا با آنها  بازی کند. 
یعنی ما حدود 8 میلیارد تومان به یک تیم بزرگ باید می دادیم 
تا بازی می کردیم. این ارقام برای ما کمی ســنگین است. بازی 
برابر مقدونیه واقعا قابل دفاع است. قرقیزستان هم مدلی از تیم 
ازبکســتان است. یعنی ازبکستان ضعیف شده است. ولی با این 
حال باید بگویم اگر می خواســتیم با تیم های بزرگ بازی کنیم 

باید از 6 ماه قبل بازی ها را هماهنگ می کردیم. 
تاج درباره اســتفاده از کفاشیان گفت: کفاشیان به عنوان 
کمک من و نایب رئیس در فدراسیون فعالیت می کند. او نایب 
رئیس AFC است که پست خوبی اســت. اگر به صورت عادی 
بخواهیم چنین کرسی به دست آوریم 15 سال طول می کشد. 
این اتفاق رخ داده و باید آن را حفظ کنیم. او در پاســخ به این 
سوال که چقدر پیش بینی می کند به مراحل پایانی جام جهانی 
صعود کنیم؟ گفت: پیش بینی کار درســتی نیست. در فوتبال 
بهترین تدارکات و پشتیبانی را هم که داشته باشید هیچ کس 
نمی تواند بگوید که حتما می بریم. تیم ملی را من بسیار خوب و 
جوان می بینم، اگر مشکلات به صورت کامل برطرف شود فکر 
می کنم موفق می شــویم. تلاش می کنم آرامش را به تیم ملی 
بدهم و این آرامش در همه بخش ها وجود داشــته باشــد. من 
تیم ملی را بسیار خوب می بینم. تیم ملی کره را نیز خیلی قوی 
ندیدم. کره تیم خوبی اســت و قطر هم از کشــورهای خارجی 
بازیکن آورده و تابعیت داده. اما تیم ملی ما هم تیم خوبی است.

بودجه کمیته ملی المپیک احتمالا هفته جاری واریز می شود.
پیش از این اعلام شــده بود که نوبخت به خزانه داری برای واریز بودجه کمیته ملی المپیک دســتور داده اما تا به امروز 
بودجه ای به حساب کمیته ملی المپیک واریز نشده است. در همین خصوص خبرگزاری ایسنا در خبری یادآور شد احتمال 
دارد این کار هفته جاری انجام گیرد. کیومرث هاشمی قبلا اعلام کرده بود بودجه ای که واریز می شود حداقل مربوط به چند 

ماه است که باید آن را مدیریت کرد.

احتمال واریز بودجه کمیته ملی المپیک در هفته جاری

افزایش سن ازدواج عامل مهم
رشد ناباروری در کشور است

رئیس مرکز بــاروری و ناباروری اصفهان گفت: بالا 
رفتن سن ازدواج در سال های اخیر مهمترین عامل رشد 

ناباروری در میان زوج ها در کشور است.
سیدمهدی احمدی به خبرنگار ایرنا گفت: ناباروری زوج های 
ایرانی از پنج درصد در 30 ســال گذشته به بالای 20 درصد 
در زمان حاضر رســیده که مهمترین دلیل آن بالا رفتن سن 

ازدواج است.
رئیس مرکز باروری و ناباروری اصفهان گفت: قدرت باروری 
زنان پس از 35 ســالگی کاهش چشمگیری می یابد در حالی 
که شاهد هستیم امروزه ازدواج  های زیادی در این سن انجام 

می شود.
وی تصریــح کرد: قدرت باروری مردان نیز به طور معمول 

از 50 سالگی به بعد کاهش می یابد.
احمدی بــا تاکید بر اینکه مهمترین مســئله در کاهش 
ناباروری، پیشــگیری اســت، اظهار کرد: لازم است با اعمال 
سیاســت ها و برنامه های درســت و کارآمد برای کاهش سن 

ازدواج در کشور، اقدام های جدی انجام داد.
به گفته وی لازم اســت آموزش های درست و کافی درباره 
ازدواج و اهمیت آن حتی در دوران دبستان داده شود تا موجب 

تسهیل ازدواج در آینده شود.
این فوق تخصــص نازایی، دیگر عوامــل موثر بر افزایش 
ناباروری را آلاینده های محیطی مانند کادمیم و سرب، استفاده 
از ظروف یک بار مصرف، غذاهای فوری)فست فودها(، اعتیاد و 
سیگار کشیدن در میان زنان و مردان و امواج الکترومغناطیسی 

از جمله تلفن همراه اعلام کرد.
وی دلیل نابــاروری در میان زوج های جوان را 40 درصد 
مربوط به زنان، 40 درصد مربوط به مردان و 20 درصد مشترک 
بین زنان و مردان عنوان و تصریح کرد: بســیاری از زوج های 

نابارور با روش های ساده درمان می شوند.
احمــدی افزود: با توجه به روند رو به رشــد ناباروری در 
میــان زوج های جــوان، مراکز موجود پاســخگوی نیاز همه 
مراجعه کنندگان نیســت و ما به حدود یکصد مرکز در کشور 

نیاز داریم.
وی همچنین با بیان اینکه زوج های نابارور چندان از چتر 
حمایتی بیمه و خیریه ها برخوردار نیستند، اظهار کرد: بسیاری 

از آنها به روش های درمان دسترسی ندارند.
وی از سازمان های بیمه گر خواست تا داروهای درمان نازایی 
و باروری را زیر پوشــش خود قرار دهند و تاکید کرد: کمک 
هرچه بیشتر به درمان زوج های نابارور منجر به افزایش رشد 

جمعیت کشور می شود.
این پزشــک متخصص گفت: در کشــور از نظر روش ها و 
تجهیزات برای درمان زو ج های نابارور هیچ کمبودی نسبت به 
کشــورهای خارجی نداریم ولی به دلیل اینکه بسیاری از این 
تجهیزات یا داروها از خارج کشــور وارد می شود، گران قیمت 

است.

حدیث دشت عشق

به یاد شهید »روزبه مهدی لو«
شهیدی كه جبهه را 

به تحصیلات  عالیه ترجیح داد
شــهید »روزبه مهدی لو« از صوت  بسیار 
زیبایــی برخوردار بود و با صدایی دل نشــین، 
قرآن را تلاوت می کرد و در تحصیل، دانش آموز 
موفّقی بود. در سال تحصیلی 65-64 همزمان 
با شرکت در آزمون کنکور، به خدمت سربازی 
رفت. نتیجه  آزمون سراسری که اعلام شد جزء 
قبول شدگان رشته مهندســی مکانیک بود و 

می توانست به دانشگاه برود؛ امّا هرچه خانواده اصرار کردند او جبهه را برگزید و 
در جواب آنها گفت: جوانان این مملکت و دوستانم در جبهه ها هستند و از این 
کشور دفاع می کنند، شایسته نیست من به دانشگاه بروم. حضرت امام، جنگ را 
محور می داند و ما مطیع امر امام و رهبرمان هســتیم. او چند بار به جبهه اعزام 
شــد و یک بار هم مجروح گردید. هنوز مدت استراحت پزشکی اش تمام نشده 
بود که دوباره به جبهه اعزام شد.»روزبه« در سال تحصیلی 67-66 بار دیگر در 
آزمون سراسری شرکت کرد و باز هم قبول شد. اما در همان ایاّم از طریق سپاه 
راهی جبهه شــد و در لشکر27 محمّد رســول الله)ص(، تیپ ذوالفقار در واحد 
آرپیجی مشغول نبرد شــد و با وجود اینکه بدنی بسیار نحیف داشت به عنوان 
آرپیجی زن، در مقابله با نیرو های دشــمن به نبرد پرداخت. این رزمنده دلاور در 
عملیات کربلای )5 ( دلیرانه جنگید و در منطقه شلمچه به شهادت رسید و به 

دیدار مولای خود اباعبدالله الحسین)ع(شتافت.

برگزاری مراسم خاکسپاری محمدعلی کلی با آداب اسلامی 

شــد، صدها نفر از مردم و همچنین  خانواده محمدعلی کلی 
بــر پیکر این قهرمان فقید بوکــس ادای احترام کرده و آداب 
سنتی اســلامی را برگزار کردند. شــوگر رِی لئونارد قهرمان 
پیشین بوکس المپیک، لنوکس لوئیس، رجب طیب اردوغان 
رئیس جمهور ترکیه و اعضای خانواده محمدعلی کلی از جمله 

افرادی بودند که در این مراســم حضور داشــتند. یک مراسم 
مذهبی دیگر دیروز و با حضور چهره های مختلف و مقامات از 
سراســر جهان برگزار شد. محمدعلی کلی که سه بار قهرمان 
جهان  شــده بود، 32 سال نیز با بیماری پارکینسون دست و 
پنجه نرم کرد و چهاردهم خردادماه در 74 سالگی درگذشت.

آغاز رقابت المپیکی های تکواندو ایران در تورنمنت یونان

مراسم تدفین قهرمان 
و  المپیک  بوکس  پیشین 
نامدار  چهره های  از  یکی 
ورزش جهــان با رعایت 
آداب اســامی در ایالت 
برگزار  آمریــکا  کنتاکی 

شد.
در ایــن مراســم که با 
حضور نزدیک بــه 14 هزار 
نفر در Freedom Hall برگزار 

* سعید علي آبادي کاندیدای ریاست فدراسیون ژیمناستیک با بیان اینکه اگر لیگ قوی و منظم داشته باشیم ورزشکاران 
عاقه مند به کار حرفه ای می شوند گفت: عقب ماندگی و سردرگمی ژیمناستیک ایران ناشی از نبود برنامه ریزی مدون 
و منشور توسعه ژیمناستیک است. وی افزود: برای رفع این معضل در گام اول به همراه سه کاندید سرشناس دیگر که 
سوابق مطالعاتی و اجرایی قوی دارند در حال تدوین سند جامع توسعه ژیمناستیک ایران هستیم، تا ان شاء الله چنانچه 

یکی از ما توفیق پیدا کرد بتواند با این سند و منشور ملی، به گسترش و توسعه پایدار این رشته  زیبا اقدام نماید.
* حامد حدادي ســتاره بسکتبال ایران به همراه عدنان دورقي براي حضور در رقابت هاي اطلس چین وارد این کشور شدند. حدادي 
که در این مدت درگیر کارهاي شخصي اش بود اعلام کرد در چین به ملي پوشان اضافه مي شود و دورقي هم به دلیل مشکل خروج از 

کشور نتوانسته بود به تیم اضافه شود. تیم ملي ایران بعد از دو بازي دوستانه برابر فیلیپین دیروز راهي چین شده است.

خواندنی از ورزش ایران

نکته  ورزشی

پیام موفقیت والیبال 
برای ورزش ایران

سرویس ورزشی-
صعود والیبال ایران به المپیک 2016 که طی نمایشــی ســرفرازانه و 
نتایجی مقتدرانه و قابل تحسین به دست آمد سخت موجب خوشحالی و 
خشنودی جامعه ورزش و شــاد شدن دل مردم ایران شد. این موفقیت و 
گام بلند از جنبه های مختلف قابل تحلیل و بررسی است که ما در اینجا از 

دو بعد به آن می پردازیم:
اول این کــه والیبال ایران مزد زحمات پیگیرانه و برنامه ریزی مدبرانه 
و هدفدار خود را گرفت. این رشته در تداوم موفقیت های عینی و ملموس 
چند ساله اخیر المپیکی شد و این افتخار بزرگ را هم به کارنامه درخشان 
خــود اضافه کرد. امیدواریم این موفقیت ها در آینــده در قدم اول با ارائه 
بازیهــای آبرومندانــه و قابل قبول در میدان بزرگ و حســاس المپیک و 
در پیش چشــم جهانیان کماکان ادامه پیدا کنــد. برخلاف آنچه که گاه 
از زبان بعضی از کارشناسان و اهالی ورزش می شنویم توقع مردم از والیبال 
بالا نرفته اســت. مردم ایران به گواهی تاریــخ و واقعیات در هیچ حوزه ای 
از امــور جمعی و اجتماعی، هرگز از کســی و مجموعــه ای توقع بی جا و 
انتظار غیرمنطقی ندارد. توقع بزرگ آنها همیشــه این بوده و هســت که 
دســت اندرکاران و مســئولان و بازیگران در میادین مختلف و عرصه های 
گوناگون طوری تلاش کنند که حق این کشور بزرگ و مستعد به ویژه به 
دست خودی یا بر اثر کم همتی و بی تدبیری پایمال نشود و آنچه سزاوار و 
شایسته این ملک و ملت است در صحنه عمل هم تحقق پیدا کند. آنان از 
والیبال توقع داشــتند به المپیک صعود کند چون حضور در جمع بزرگان 
والیبال جهان را حق مسلم این رشته و پی آمد طبیعی روند رو به رشد چند 
ساله حاکم بر آن می دانستند و در میدان اخیر دیدیم که این توقع  هرگز 
بلندپروازانه نبود بلکه منطقی و کاملا بجا بود. آنها در حوزه ای فراتر از مقام 
و نتیجه با نگاه تیزبین و قوه تشــخیص مثال زدنی خود عملکرد و رفتارها، 
انگیزه ها و تلاش ها را می سنجند و بر مبنای آن داوری و قضاوت می کنند. 
انتظار فعلی آنها از والیبال همه همان اســت که بالاتر ذکر شد: والیبال در 
صحنه المپیک هم بیش از هر چیز پرانگیزه و آبرومندانه ظاهر شود. همین. 
دوم، پیروزی شــادی بخش و صعود افتخار آفرین و روحیه ساز والیبال 
پیام بزرگی هم برای کلیت ورزش ما داشت. این پیام خیلی ساده و مختصر 
است. ورزش ایران در اکثر رشته ها از داشته های کم نظیر انسانی و امکانات 
تقریبا کافی عادی برخوردار اســت که اگر بر کار و بــار آنها برنامه تدبیر 
و دلســوزی حاکم باشد، اگر ســکان هدایت آنها را مردان مرد و با همت 
و غیرت در دســت داشته باشــند می توان از آنها هم باز به طورمنطقی و 
کاملاواقع گرایانه انتظار موفقیت و سربلندی و در یک کلام ارتقای جایگاه 

فعلی را داشته باشیم.
خوشــبختانه طی یکی دو ماهه اخیر حداقل در این صفحه ما چند بار 
با افتخار و غرور درباره موفقیت های تازه ورزش در رشته های پینگ پنگ، 
تکواندو و کشتی فرنگی نوشته ایم و همین مضمون و پیام را تکرار کرده ایم 
که والیبال یک نمونه زنده تازه و شــاهد کم نظیر است برای این که شعار 
»ما می توانیم« در عرصه عمل تحقق پیدا کند. آنها که جایگاه و شــرایط 
والیبال ایران را در سالهای قبل دهه هفتاد شمسی به یاد دارند کم و بیش 
با این ســخن ما موافق هستند، کما این که در همین روزها با صحبت ها و 
تماس هایی که با کارشناسان والیبال و چهره های نام آشنای سالهای دور آن 

داشته ایم جملگی، این معنا را تایید کردند.
نقد و گلایه اصلی این روزنامه مثل خیلی از علاقه مندان بی توقع ورزش 
به دست اندرکاران این حوزه این است که در حالی که ورزش ما می تواند در 
بسیاری از رشته ها بالاتر و بهتر از این باشد و درعرصه های ملی و بین المللی 
از حیث فنی و فرهنگی بدرخشــد و به سهم خود حرف هایی برای گفتن 
داشته باشــد و در این باره شــواهدی زنده چون والیبال، کشتی فرنگی و 
تکواندو در دست هست، اما متاسفانه به نظر می رسد در پاره ای از موارد به 
کم رضایت داده و به وضع فعلی بسنده کرده و حتی بدتر از همه در بعضی 
جاها مثل فوتبال برخلاف توانایی های بالقوه و ســابقه روشن به درجا زدن 

و پسرفت تن داده است.
امیدواریم درخشش رشته هایی چون والیبال و موفقیت های روزافزون 
و پیوســته آنها تاثیر لازم و مورد نظر را بر کلیت ورزش ما داشــته باشد و 
سایر رشته های مستعد و توانمند با تکیه بر برنامه و دلسوزی از یک سو و 
حاکــم نمودن روحیات و ارزش های ملی و انقلابی مثل خودباوری، اعتماد 
به نفس، همت وغیرت مســئولیت، عزم و اراده، شجاعت و بالاخره نگاه به 
قله های بلند و رفیع داشتن و به کم و آنچه هست قانع نبودن، ورزش ایران 
را به جایگاه حقه خود نزدیک و انتظارات بحق و منطقی دوســتداران این 

عرصه و مردم سرفراز کشورمان را برآورده سازند.

اخبار کوتاه از فوتبال

آخرین اخبار نقل و انتقالات لیگ برتر
* علی قربانی مهاجم فصل گذشــته تیم فوتبال نفت تهران با قراردادی دو ساله 
به تیم استقلال پیوست. همچنین میلاد زکی پور مدافع زیر 23 سال نفت نیز با عقد 
قرارداد سه ســاله به عضویت تیم استقلال در آمد.استقلال به غیراز این دو بازیکن، 

بختیار رحمانی، وریا غفوری و فرشید باقری را جذب کرده است.
* به دنبال درخواســت نعیم ســعداوی و پس از مذاکــره علیرضا اژدری زاده با 
مهــرداد جماعتی، قرارداد این بازیکن به مدت یک فصل دیگر تمدید شــد. تاکنون 
حضور اسماعیل شریفات، مهرداد بایرامی، مهرداد طهماسبی، میلاد پاک پرور، محمد 
اهل شــاخه، عبدالله ناصری، محمود مطلق زاده و یوسف وکیا و اکبر ایمانی در جمع 

سرخپوشان اهوازی  قطعی شده است.
* یاسر فیضی مهاجم تیم اکسین البرز با عقد قراردادی دو ساله به تیم فوتبال 
ذوب آهن پیوســت. این مهاجم 24 ساله فصل گذشته با 19 گل زده در لیگ دسته 

دوم، آقای گل این رقابت ها لقب گرفت.
* تیم گسترش فولاد که چندی پیش فرناندو دخسوس، دروازه بان تیم استقلال 
خوزستان را به خدمت گرفته بود، دروازه بان تیم مس کرمان را نیز به خدمت گرفت. 
کوروش ملکی که سال گذشته در تیم مس کرمان حضور داشت، با امضای قراردادی 
به تیم گســترش فولاد پیوست تا ســال آینده به عنوان دروازه بان دوم این تیم در 

رقابت های لیگ برتر باشد.
* پرســپولیس بعد از اینکه جری بنســون و احتمالاً مهدی طارمی را از دست 
داد هنوز نتوانسته بازیکنی را به عنوان مهاجم نوک جذب کند و این موضوع یکی از 
دغدغه های اصلی برانکو است. گزینه خارجی برانکو برای این پست ایوان کریستانوویچ 
کروات اســت و در کنار او یک مهاجم ایرانــی را هم می خواهد. کاوه رضایی و آرش 

افشین گزینه های داخلی پرسپولیسی ها برای این پست هستند.
* باشــگاه صبای قم برای حضور در شــانزدهمین دوره مســابقات لیگ برتر 
قرارداد شــش بازیکن فصل قبل خود یعنی اکبــر صادقی، ابوالفضل ابراهیمی، فرید 
بهزادی کریمی، محمدامین آرام طبع، محمــد قاضی و میلاد فراهانی را تمدید کرد.

همچنین صادق محرمی 20 ســاله هم که فصل قبل در تیم فوتبال ملوان بندرانزلی 
حضور داشت، به دنبال توافق با باشگاه صبای قم رسماً به این تیم پیوست.

ساکت مدیر تیم های ملی شد
مشاور ارشد رئیس فدراسیون فوتبال کشورمان مسئولیت مدیریت تیم های ملی 
را بر عهده گرفت.محمدرضا ساکت که از سوی مهدی تاج به عنوان مشاور ارشد رئیس 
فدراســیون فوتبال انتخاب شده بود، کارهای مربوط به مدیریت تیم های ملی را هم 
انجام خواهد داد. تاج این خبر را اعلام کرد و گفت که ساکت پیگیر کارهای تیم های 

ملی بوده و کار خود را در این زمینه آغاز کرده است.
امروز دبیرکل فدراسیون فوتبال انتخاب می شود؟

جلســه هیات رئیسه فدراســیون فوتبال امروز ســاعت 16 برگزار می شود. در 
این جلســه قرار است در مورد مســایل مختلف از جمله وضعیت تیم ملی، البسه و 
پاداش ملی پوشــان بحث و گفت و گو شود و یکی از مهم ترین مباحث این جلسه در 
مورد انتخاب دبیر کل فدارســیون فوتبال اســت. در حال حاضر علیرضا اسدی دبیر 
فدراسیون فوتبال است که از زمان ریاست کفاشیان این سمت را برعهده دارد و گفته 
می شــود مهدی تاج نیز قصد دارد اسدی را به عنوان دبیر کل خود به هیات رئیسه 
معرفی کند اما برخی از اعضای هیات رئیســه با ادامه حضور اســدی در این سمت 
موافق نیستند. اگر اسدی از سوی هیات رئیسه فدراسیون فوتبال تایید نشود در آن 

صورت مهدی تاج باید گزینه دیگری را برای این پست معرفی کند.

سرمربی تیم ملی فوتبال کشورمان ۳۸ بازیکن را به اردوی این تیم فراخواند.
کادر فنی تیم                                                                 ملی 38 بازیکن را برای حضور در اردوی ارمنســتان دعوت کرد.اســامی بازیکنان دعوت شده به این شرح است: علیرضا 
حقیقی، علیرضا بیرانوند، محمدرضا اخباری، رشید مظاهری، دانیال ماهینی، رامین رضاییان، وریا غفوری، پژمان منتظری، مرتضی پورعلی 
گنجی، محمد طیبی، عزت الله پورقاز، جلال حسینی، محمد حسین کنعانی زادگان، میلاد محمدی، احسان حاج صفی، محمد انصاری، هاشم 
بیک زاده، ســعید آقایی، آندرانیک تیموریان، امید ابراهیمی، خسرو حیدری، داریوش شجاعیان، کمال کامیابی نیا، سعید عزت اللهی، مهدی 
ترابی، مرتضی تبریزی، علیرضا جهانبخش، بختیار رحمانی، سروش رفیعی، اشکان دژاگه، مسعود شجاعی، وحید امیری، احسان پهلوان، رحیم 
زهیوی، مهدی طارمی، سردار آزمون، کریم انصاری فرد و رضا قوچان  نژاد. بازیکنان شاغل در لیگ ایران باید روز 31 خرداد ساعت 13:30 با 
در دست داشتن گذرنامه، خود را به کادر فنی در هتل آزادی معرفی کنند. برنامه بازیکنان فعال در لیگ های خارجی متعاقباً اعلام خواهد شد.

دعوت كی روش از 38 بازیکن برای حضور در اردوی ارمنستان

ملی پوشــان المپیکی تکواندوی کشورمان از امروز در 
چارچوب رقابت های بین المللــی یونان به مصاف حریفان 

خود خواهند رفت.
ششــمین دوره تورنمنت بین المللی یونان )G1( در سه رده 
ســنی نونهالان، نوجوانان و جوانان و بزرگسالان از دیروز به مدت 
3 روز در شــهر »تسالونیکی« کشور یونان آغاز شده است که ملی 
پوشــان کشورمان امروز به مصاف حریفان خود خواهند رفت. تیم  
ملی کشــورمان با ترکیب آرمین هادی پور در وزن 54- کیلوگرم، 

فرزان عاشورزاده در وزن 58- کیلوگرم، مهدی خدابخشی در وزن 
80- کیلوگرم، سجاد مردانی در وزن 87+ کیلوگرم و کیمیا علیزاده 
در وزن 62- کیلوگرم در این رقابت ها حضور پیدا کرده اند.هدایت 
تیم ملی کشــورمان در گروه مردان برعهده بیــژن مقانلو بعنوان 
ســرمربی، مهدی بی باک و مهرداد یوســفی بعنوان مربی است و 
مهرو کمرانی هدایت کیمیا علیزاده را در این رقابت ها برعهده دارد. 
با صلاحدید کادرفنی »مسعود حجی زواره« در صورت آمادگی در 

وزن 80- کیلوگرم مبارزات یونان حضور خواهد داشت.

رئیس ســازمان حج و زیــارت گفت: 
عربستان از ابتدا اراده ای بر پذیرش زائر ما 
نداشت اما به دنبال این بود که با فضاسازی 
تبلیغاتی هزینه این عدم پذیرش زائر را به 
ما تحمیل کند که با مقاومت هیئت سازمان 

حج و زیارت دست آنان رو شد.
سعید اوحدی در نشست خبری در مدیریت 
حج و زیارت اســتان کرمان افزود: یکی از دلایل 
اصلی که عربســتان حاضر نبــود زائران ایران را 
بپذیرد موضوع فاجعه منا بود چرا که تنها کشوری 
که توانســت اجساد و پیکر پاک شهدای خود را 

به کشور برگرداند، جمهوری اسلامی ایران بود.

وی بیان کرد: سعودی ها به دنبال این بودند 
که بــدون پذیرش هیچ کدام از خواســته های 
جمهوری اســلامی ایران این قرارداد یکطرفه را 

به ما تحمیل کنند.
وی گفت: ســعودی ها وحشت داشتند از این 
که زائران ایرانی در عربســتان باشند و به زائران 
کشــورهای دیگــر منتقل کنند تنها کشــوری 
که پیکرهای شــهدای خــود را برگرداند، ایران 

بود.
رئیس ســازمان حج و زیــارت گفت: یکی از 
بداخلاقی های ســعودی ها که بیانگر این اســت 
هیچ اراده ای ندارند و فقط به دنبال مانع تراشــی 

هستند، این بود که آنها با شیطنت تلاش کردند 
کــه هزینه محرومیت زائران ما را به دوش حج و 

زیارت جمهوری اسلامی بیندازند.
اوحدی با اشاره به این که سعودی ها درصدد 
برخورد سیاسی با موضوع حج بودند، افزود: رفتار 
سعودی ها در تمامی مذاکرات بسیار بی ادبانه بود 
و اگر سعودی ها براساس تبلیغات خود، خودشان 
را میزبان حج می دانند و اگر واقعاً اعتقاد داشتند 
حج از سیاســت جدا است چه دلیلی داشت که 
این برخوردهای بی ادبانه را با یک هیئت رسمی 

داشته باشند.
وی افزود: سعودی ها به دنبال یک سناریوی 

تبلیغاتی قوی بودند که در کشــورهای عربی به 
راه بیندازنــد و بعد از آن هم زائران ما را به حج 

راه ندهند.
اوحدی اضافه کرد: عربســتان دست به اقدام 
ظالمانه ای زد و زائران خانه خدا را که 15 ســال 
در انتظار بودند از ســفر حج واجب و اقامه حکم 

شرعی خداوند، محروم کرد.
اوحدی افزود: عربستان سد فی سبیل الله شد 
و بــا این کار ظلم بزرگی بــه حجاج ایرانی کرد 
هرچند مراجع تقلید مــا قبلًا اعلام کرده بودند 
که اســتطاعت در ســال جاری از حجاج ایرانی 

برداشته شده است.

رئیس سازمان حج و زیارت:

عربستان در فضاسازی تبلیغاتی علیه ایران ناکام ماند

امام جمعه اهل ســنت کرمانشــاه، کارشکنی 
سعودی ها در اعزام زائران به مناسک حج تمتع را 
آلوده به اغراض سیاســی دانست که نتیجه ای جز 

ایجاد تفرقه نخواهدداشت.
ماموســتا ملامحمد محمدی در گفت وگو با خبرنگار 
ایرنا اظهار کرد: محرومیت حجــاج ایرانی از فریضه مهم 
حج تمتع امســال موضوعی غیرقابل قبول و در عین حال 

دل سردکننده است.

وی افزود: هیچ توجیهــی برای ایجاد این محرومیت 
پذیرفتنی نیست و کارشکنی های آلوده به اغراض سیاسی 
سعودی ها جز حرکت در مسیر تفرقه و تنگ نظری ها عایدی 
دیگر به همراه نخواهد داشــت. ماموستا محمدی در ادامه 
و با ابراز تاسف از این اقدام مقامات سعودی و اینکه چنین 
رفتارهایی فلسفه کنگره عظیم حج را با چالش جدی مواجه 
می کند، خاطرنشان کرد: آنچه که بیشتر جای تاسف دارد 
اســتفاده ابزاری از فریضه عبادی حج برای دســتیابی به 

اهداف و اغراض سیاسی است که هیچ  توجیه شرعی ندارد.
امام جمعه اهل سنت کرمانشاه، همچنین گفت: سفر 
حج مســتلزم آرامش خاطر و اطمینان قلب و امنیت در 
مناســک اســت که باید این موضوع به جدیت پیگیری و 

تضمین شود.
وی افزود: عملکرد منفی عربســتان وحدت اسلامی و 
فلسفه کنگره عظیم حج را با چالش مواجه کرده، از آن ها 
گذشــته موجب ایجاد شکاف و اختلاف در میان نهادهای 

اسلامی شده و بستر تشکیک عقیدتی را مهیا و دشمنان 
اسلام و حامیان تفرقه را خشنود کرده است.

ماموســتا محمدی در پایان گفــت: نگرش وحدتی 
اثبات شده مسئولان ارشد نظام جمهوری اسلامی ایران و 
توانمندی دستگاه دیپلماسی در هم افزایی و ارایه راهکارهای 
عملی می تواند مانع گسترش بهانه جویی های رژیم سعودی 
و بدخواهان وحدت اســلامی شود که البته اقتدار و عزت 

ملت نیز باید در مذاکرات در اولویت قرار گیرد.

امام جمعه اهل سنت کرمانشاه:

كارشکنی سعودی ها در حج تمتع امسال غرض ورزی سیاسی است

سرپرست اسبق وزارت اقتصاد با تأکید بر اینکه 
دولت تحلیل درست و برنامه مدونی برای اقتصاد 
تدوین شده  اقتصادی  گفت: سیاست های  ندارد، 

دولت عملیاتی نشد.
حســین صمصامی در گفت وگو با فارس، با مرور 
زمانــی عملکرد تیم اقتصادی دولــت، به موضوع ارائه 
»سیاست های دولت در مواجه با چالش های اقتصادی 
قبل از برجام« پرداخت و گفت: این سیاست ها در مهرماه 
سال 94 در 33 بند خلاصه شد که گزیده ای از همان 
177 بند »سیاست های خروج غیرتورمی از رکود« در 
سال 93 بود. سوال این است اگر مسئولان می خواستند 
آن را اجرا کنند پس چرا همان سیاست های اقتصادی 

سال 93 عملی نشد.
این اقتصاددان با طرح این سؤال که اگر آن سیاست ها 
قابلیت اجرا نداشــت پس چرا دوباره تکرار شــد، عنوان 
کرد: حرکت زیگزاگی از سوی دولت در اقتصاد در حال 
انجام است و مسئولان، سیاست  اقتصادی خاصی را اجرا 
نکرده و به اذعان خودشان سیاست های تدوین شده نیز 

عملیاتی نشد.
به گفته این استاد دانشگاه، رشد حدود یک درصدی 
سال 94 نیز گویای این واقعیت است که نسبت به رشد 3 
درصدی سال 93 اتفاقی رخ نداده است. به نظر می رسد 
دولت تحلیل درست و برنامه مدونی برای اقتصاد ندارد و 
بسته های اعلامی و پراکنده گویی حکایت از آن دارد که 

بیشتر این سیاست ها حالت انشا دارد.
صمصامی همچنین با اشاره به موضوع کاهش تورم 
طی دو سال اخیر اظهار داشت: دولت به این سؤال پاسخ 
نداده است که کدام و چه سیاستی عملا منجر به کاهش 

تورم شده است؟
استاد اقتصاد دانشگاه شهید بهشتی به توصیف فضای 
حاکم بر کشور با روی کار آمدن دولت یازدهم پرداخت 
و تصریــح کرد: اثر انتظاری این بــود با روی کار آمدن 
دولت و ارتقای ســطح ارتباط با دیگر کشورها، کاهش 
محدودیت های ارزی و برقراری سوئیفت مشکلات تحریم 
حل شود که البته در مقطعی نیز دلار کاهش یافت و پس 

از آن روند باثباتی را طی کرد.

صمصامی افزود: البته این ثبات در اواخر دولت دهم 
نیز ایجاد شــده بود، بنابراین یکی از عوامل کاهش نرخ 
تورم تثبیت نرخ ارز بود که قبل از آن به یکباره منجر به 

افزایش چند برابری قیمت ها شده بود.
اثر منفی انتظارات برجامی

وی با بیان اینکه برجام در وهله اول شوک مثبتی بر 
اقتصاد وارد کرد، یادآور شد: این موضوع اثرات منفی در 
مردم و فعالان اقتصادی ایجاد کرد و همه منتظر ماندند 
که شرایط در پسابرجام چه می شود. در ادامه فعالیت های 
اقتصادی با رکود شدیدتری همراه شد و معاملات بشدت 
کاهش یافت و در نتیجه سرعت گردش پول در اقتصاد 

نیز افت کرد.

استاد اقتصاد دانشگاه شهید بهشتی:

سیاست های اقتصادی تدوین شده دولت عملیاتی نشد

مدیر امور بین الملل شرکت نفت در واکنش 
به خرید نفت ایران توسط یک شرکت انگلیسی 
گفت: صرفاً یک محموله نفت خام به شــرکت 
شل فروخته شــده اما هنوز قرارداد بلندمدت 

امضا نشده است.
به گزارش مهر، سید محســن قمصری درباره از 
ســرگیری فروش نفت خام ایران به شرکت انگلیسی 
شــل، افزود: مذاکرات با این شرکت به منظور امضای 
قرارداد بلندمدت صادرات و فروش نفت خام ادامه دارد.

مدیر امور بین الملل شــرکت ملــی نفت ایران با 

تأکید بر اینکه تاکنون قرارداد بلند مدتی برای فروش 
نفت خام با شرکت شل امضا نشده است، تصریح کرد: 
در طول چند مــاه اخیر و با لغو تحریم ها، صرفاً یک 
محموله نفت خام در قالب قراردادهای »اسپات و تک 
محموله« به شرکت انگلیسی شل فروخته شده است.

قمصری بــا تأکید بر اینکه مذاکرات با شــرکت 
شــل برای امضای قراردادهای بلند مدت ادامه دارد و 
پیش بینی می شود به زودی توافق نهایی حاصل شود، 
تأکید کرد: براســاس قرارداد اسپات و تک محموله، 
شرکت انگلیسی شل محموله نفت خام خود را در ماه 

آینده میلادی برداشت خواهد کرد.
وی همچنین در خصوص مذاکرات از ســرگیری 
فروش نفت ایران به شرکت انگلیسی بریتیش پترولیوم 
هم توضیح داد: مذاکرات با بی پی هم همچون شل ادامه 
دارد اما هنوز قراردادی با شرکت بریتیش پترولیوم برای 

فروش نفت خام امضا نشده است.
رویترز روز پنجشــنبه اعلام کرده بود: گفته های 
منابع تجاری و آمارهای کشتیرانی نشان می دهد که 
شرکت انگلیسی- هلندی شل خرید نفت خام ایران 
را از سر گرفته است و پس از شرکت فرانسوی توتال، 

دومین شــرکت بزرگ نفتی جهان اســت که پس از 
تحریم ها، خرید نفت از ایران را دوباره آغاز کرده است.

براساس اعلام رسانه های خارجی، شرکت شل قرار 
است اولین محموله نفت خام ایران را پس از بارگیری 
در پایانه خارک در خلیج فارس به پایانه نفتی روتردام 

هلند منتقل و تخلیه کند.
فروردین ماه ســال جاری و همزمان با پرداخت 
بدهی حدود 2 میلیارد و 800 میلیون دلاری شرکت 
انگلیسی شل به ایران، فروش نفت خام به این شرکت 

اروپایی توسط شرکت ملی نفت ایران آزاد شد.

مدیر امور بین الملل شرکت نفت:

قرارداد بلندمدت با »شل« امضا نکرده ایم


